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2024 metų spalio 13 dieną 
vyks Lietuvos Respublikos
Seimo rinkimai.
Šiuos rinkimus organizuoja
Vyriausioji rinkimų komisija. 

Seimas yra institucija.
Seime dirba Seimo nariai.
Seime:
  • vyksta Seimo narių diskusijos
    apie Lietuvai svarbius klausimus.
  • Seimo nariai siūlo ir priima 
    Lietuvos įstatymus. 

Vyriausioji rinkimų komisija yra 
Lietuvos valstybės įstaiga.
Šioje įstaigoje dirba žmonės.
Vyriausioji rinkimų komisija 
organizuoja visus
Lietuvos Respublikos rinkimus.

Vyriausioji rinkimų komisija 
rinkimus organizuoja 
pagal Rinkimų kodeksą.

BENDRA INFORMACIJA 
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Rinkimų kodeksas yra įstatymas.
Jame yra parašyta:
  • kaip turi vykti rinkimai,
  • kaip reikia balsuoti.

Kai vyksta rinkimai,
žmonės eina balsuoti.
Kai žmonės balsuoja, jie išrenka:
  • savo atstovus ir 
  • pareigūnus.
Tai reiškia, kad jie išrenka žmones,
kurie vėliau jiems atstovaus, 
pavyzdžiui, Seime.
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Lietuvos Respublikos Seimas 
yra Lietuvos valstybės įstaiga.
Lietuvos Seime dirba
141 Seimo narys.

Seime:
  • vyksta Seimo narių diskusijos
    Lietuvai svarbiais klausimais.
  • Seimo nariai siūlo ir priima 
    Lietuvos įstatymus. 

Seimo narius renka 
Lietuvos piliečiai.
Lietuvos piliečiai yra žmonės,
kurie:
  • turi Lietuvos Respublikos
    dokumentą,
    pavyzdžiui, pasą arba
    tapatybės kortelę,
  • gyvena Lietuvoje
    arba užsienyje.

Kai įvyks Seimo rinkimai,
Seime dirbs 141 Seimo narys.

INFORMACIJA APIE SEIMO RINKIMUS
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Seimo nariai  yra renkami
4 metams. 
Tai reiškia, kad dabar išrinkti žmonės
Seime dirbs 4 metus.

2024 metų spalio 13 dieną
Lietuvoje vyks Seimo rinkimai.
Jeigu žmogus nori 
tapti Seimo nariu:
  • jis turi būti Lietuvos pilietis,
  • jam turi būti 21 metai
    arba daugiau, 
  • jis turi visada gyventi Lietuvoje. 

Žmones, kurie nori tapti Seimo nariais,
toliau vadinsime kandidatais.

Jeigu žmogus nori būti kandidatu
į Seimo narius:
  • jį tapti Seimo nariu
    gali pasiūlyti politinė partija,
  • jis tapti Seimo nariu
    gali pasisiūlyti pats.
Vienoje politinėje partijoje 
būna žmonės, 
kurie tiki panašiomis vertybėmis. 
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UŽ 
KANDIDATĄ!

Vienos politinės partijos nariai
dirba dėl bendrų tikslų.

Taip pat politinės partijos
nori dalyvauti valstybės valdyme
ir priimti svarbius sprendimus.

Kai lieka 30 dienų iki rinkimų, 
Vyriausioji rinkimų komisija paskelbia,
kas dalyvaus Seimo rinkimuose.

2024 metų spalio 13 dieną 
Seimo rinkimuose dalyvauja:
1.   Tautos ir teisingumo sąjunga
      (centristai, tautininkai)
2.   Nacionalinis susivienijimas
3.   Lietuvos socialdemokratų
      partija
4.   Lietuvos žaliųjų partija
5.   Lietuvos liaudies partija
6.   Lietuvos regionų partija
8.   Lietuvos valstiečių ir
      žaliųjų sąjunga
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9.   Taikos koalicija
       (Darbo partija, 
       Lietuvos krikščioniškosios
       demokratijos partija,
       Žemaičių partija)
10.   Partija „Laisvė ir teisingumas“
11.    Demokratų sąjunga
        „Vardan Lietuvos“
12.   Politinė partija
        „Nemuno aušra“
13.   Tėvynės sąjunga-Lietuvos
        krikščionys demokratai
14.   Liberalų sąjūdis
16.   Laisvės partija
17.    Lietuvos lenkų rinkimų akcija-
        Krikščioniškų šeimų sąjunga
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INFORMACIJA APIE RINKĖJUS 

Jeigu žmogus nori išrinkti 
kandidatus į Seimą,
jis turi eiti balsuoti.
Žmonės, kurie eina balsuoti, 
yra vadinami rinkėjais.

Jūs esate rinkėjas, jeigu:
  • esate Lietuvos Respublikos
    pilietis, 
  • rinkimų dieną Jums yra 18 metų
    arba daugiau,
  • gyvenate Lietuvoje arba
    užsienyje.
    Tai reiškia, kad galite balsuoti
    ir būdamas kitoje šalyje.

Žmogus negali dalyvauti rinkimuose, 
jeigu jis yra neveiksnus.
Neveiksnumas reiškia, 
kad žmogus negali pats
priimti sprendimų,
pavyzdžiui, kitas žmogus
jam padeda priimti sprendimus.
Ar žmogus yra neveiksnus, 
gali pasakyti tik teismas.
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Lietuvos piliečiai yra žmonės,
kurie turi lietuviškus dokumentus,
pavyzdžiui, lietuvišką pasą arba
tapatybės kortelę.
Lietuvos piliečiai gali gyventi:
  • ir Lietuvoje,
  • ir kitose šalyse.

Kai rinkėjai balsuoja
Seimo rinkimuose, 
jie išsirenka savo atstovus.
Tai reiškia, kad rinkėjai
išrenka žmones,
kurie vėliau atstovaus 
jiems svarbius dalykus.
Šie atstovai rūpinsis 
svarbiais Lietuvos valstybės reikalais,
pavyzdžiui, priims naujus įstatymus.

Kiekvienas rinkėjas turi
po 1 balsą.
Tai reiškia, kad kiekvienas rinkėjas 
gali balsuoti po 1 kartą.
Visų rinkėjų balsai yra lygūs.
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Rinkėjų sąrašas yra sąrašas,
kuriame yra parašyta,
kas gali balsuoti.
Į Lietuvos Respublikos
rinkėjų sąrašą yra įrašomi 
visi rinkėjai, kurie gali balsuoti.

Rinkėjų sąrašas sudaromas
pagal Lietuvos
gyventojų registro duomenis.
Registras taip pat yra sąrašas.
Registre yra surašyti 
visi Lietuvoje gyvenantys žmonės. 
Tačiau ne visi žmonės, 
kurie gyvena Lietuvoje, gali balsuoti.
Todėl yra sudaromas
rinkėjų sąrašas.

Rinkėjai balsuoja rinkimų apylinkėje.
Rinkimų apylinkė yra vieta, 
į kurią asmuo eina balsuoti, 
pavyzdžiui, tai gali būti mokykla.
Rinkimų apylinkių yra daug.

RINKĖJŲ SĄRAŠAS
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Rinkėjų sąrašas yra sudaromas 
prieš rinkimus.
Rinkėjų sąraše yra parašyti
rinkėjų vardai ir pavardės.
Rinkėjai yra žmonės, 
kurie gali balsuoti.

Per Seimo rinkimus
Lietuvos teritorija
yra suskirstyta į 71 
rinkimų apygardą.
Kiekvienoje apygardoje
gyvena žmonės,
kurie gali balsuoti.
Kiekvienoje apygardoje yra
rinkimų apylinkės.
Rinkimų apylinkė yra vieta,
į kurią žmonės eina balsuoti.
Pavyzdžiui, žmonės eina balsuoti:
  • į mokyklą,
  • į universitetą.
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2024 metais spalio 13 dieną 
rinkėjai galės balsuoti: 
  • savo rinkimų apylinkėje, 
  • bet kurioje kitoje
    savo rinkimų apygardos
    rinkimų apylinkėje.
Rinkimų apygarda yra didelė.
Todėl kiekviena rinkimų apygarda
turi daugiau nei 
1 rinkimų apylinkę.
Tai reiškia, kad rinkėjas
gali eiti balsuoti
į bet kurią rinkimų apylinkę,
kuri yra rinkėjo rinkimų apygardoje.
Pavyzdžiui, jeigu rinkimų apygardoje 
yra kelios mokyklos,
į kurias galima eiti balsuoti,
rinkėjas gali eiti balsuoti
į bet kurią mokyklą jo apygardoje.
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12

1855

Jeigu norite sužinoti
ar esate rinkėjų sąraše, 
Jūs galite:
  • paskambinti
    telefono numeriu 1855 
  • užeiti į interneto svetainę 
    www.rinkejopuslapis.lt
  • parašyti elektroninį laišką.
    Elektroninio pašto adresas
    rinkim@vrk.lt  
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KAIP VYKSTA BALSAVIMAS? 

2024 metų spalio 13 dieną
Lietuvoje ir užsienyje 
vyks Lietuvos Respublikos
Seimo rinkimai.

SVARBU!
Kai eisite balsuoti,
su savimi Jums reikės turėti
savo asmens dokumentą. 	
Asmens dokumentas gali būti: 
  • pasas,
  • asmens tapatybės kortelė,
  • kiti dokumentai, 
    kuriuose yra Jūsų nuotrauka ir 
    asmens kodas,
    pavyzdžiui,
    vairuotojo pažymėjimas.
    Asmens kodas yra numeris 
    iš 11 skaičių. 
    Kiekvieno rinkėjo asmens kodas
    yra skirtingas. 
    Asmens kodas yra parašytas
    Jūsų dokumente.

P A S A S
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Kai ateisite į vietą,
kurioje balsuosite, 
Jūs turėsite parodyti 
savo asmens dokumentą.

Tada pagal Jūsų asmens dokumentą 
sąraše bus surasta Jūsų pavardė.

Jums bus įteikti
2 biuleteniai.
Biuletenis yra balsavimo lapas.
Šiuose balsavimo lapuose
Jums reikės pažymėti,
už ką balsuosite Seimo rinkimuose.
 
Pirmas biuletenis bus
Seimo daugiamandatės
rinkimų apygardos biuletenis. 
Šiame biuletenyje bus parašyti
politinių partijų ar 
koalicijų pavadinimai.
Jums reikės pasirinkti 
1 politinę partiją ar koaliciją, 
už kurią norėsite balsuoti.
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Vienoje politinėje partijoje 
būna žmonės, kurie:
  • tiki panašiomis vertybėmis,
  • nori priimti svarbius sprendimus
    politikoje. 
    Koalicija yra politinių partijų
    sąjunga.

Visi Lietuvos rinkėjai gali balsuoti 
daugiamandatėje rinkimų apygardoje.
Tai reiškia, kad visi Lietuvos rinkėjai
gali pasirinkti politinę partiją ar 
koaliciją,
už kurią nori balsuoti.
Daugiamandatėje rinkimų apygardoje 
rinkimus laimės politinės partijos ar 
koalicijos, 
kurios surinks daugiausiai
rinkėjų balsų.
Biuletenio apačioje taip pat
bus 5 langeliai. 
Juose galėsite įrašyti 5 kandidatus
iš politinės partijos ar koalicijos,
kurią pasirinkote.
Nėra svarbu, kokia eile surašysite 
pasirinktus kandidatus.

UŽ 
KANDIDATĄ!
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Nors apačioje bus 5 langeliai,
Jums nebūtina įrašyti visus 5 
numerius.

Politinės partijos ar koalicijos,
kurios surinks daugiausiai
rinkėjų balsų,
gaus 70 narių mandatų. 
Tai reiškia, kad šios
politinės partijos ar koalicijos
gaus 70 vietų Seime.
Žmonės, kurie užims šias 70 vietų,
taps Seimo nariais.
Jie turės dirbti Lietuvai ir
Lietuvos žmonėms.

Antras biuletenis bus
Seimo vienmandatės
rinkimų apygardos biuletenis. 
Šiame biuletenyje bus parašyti
žmonių, kurie nori tapti
Seimo nariais,
vardai ir pavardės.
Jums reikės pasirinkti 1 kandidatą, 
už kurį norėsite balsuoti.
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Seimo rinkimuose yra 
71 vienmandatė rinkimų apygarda.
70 rinkimų apygardų yra Lietuvoje.
Tai reiškia, kad čia balsuos rinkėjai,
kurie gyvena Lietuvoje.
1 rinkimų apygarda yra
užsienyje gyvenančių
Lietuvos piliečių balsai. 
Tai reiškia, kad čia balsuos rinkėjai,
kurie gyvena kitose šalyse.

Kiekvienas rinkėjas
yra registruotas vienoje apygardoje.
Tai reiškia, kad kiekvienas rinkėjas
gali balsuoti tik savo apygardoje.
Taip pat 2 biuletenyje,
rinkėjas gali balsuoti 
tik už tuos žmones,
kurie yra parašyti jo biuletenyje.
Taip rinkėjai išrinks 71 Seimo narį.
Kiekvienoje vienmandatėje
rinkimų apygardoje
rinkėjai išrinks po 1 Seimo narį.
 

RINKĖJŲ SĄRAŠAS
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Iš viso yra 141 Seimo narys. 
Tai reiškia, kad po rinkimų 
Seime turi dirbti 141 Seimo narys. 

Kaip atrodo biuleteniai, 
nusprendžia
Vyriausioji rinkimų komisija.
Kiekvienuose rinkimuose 
biuleteniai yra skirtingi.

Vyriausioji rinkimų komisija yra 
valstybės įstaiga.
Šioje įstaigoje dirba žmonės.
Rinkimų komisija organizuoja ir 
vykdo visus 
Lietuvos Respublikos rinkimus.
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BALSAVIMO BŪDAI 

Rinkėjai gali balsuoti keliais būdais.

1 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas rinkimų dieną

Balsavimas Seimo rinkimuose vyks 
2024 metų spalio 13 dieną:
  • nuo 7 valandos ryto 
  • iki 20 valandos vakaro.

Kai rinkėjai ateis balsuoti, 
jie gaus 2 biuletenius. 
1 biuletenis bus skirtas balsuoti 
už politinę partiją ar koaliciją.
Koalicija yra politinių partijų 
sąjunga.

Kitas biuletenis bus skirtas balsuoti 
už atskirus kandidatus į
Seimo narius.

2024 metais spalio 13 dieną 
rinkėjai galės balsuoti: 
  • savo rinkimų apylinkėje, 
  • bet kurioje kitoje
    savo rinkimų apygardos
    rinkimų apylinkėje.

P A T K P Š S

1 2 3 4 5 6 

7 8  9   10    11 12 13

14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27

28 29 30 31

Spalis 2024
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Rinkimų apygarda yra didelė.
Todėl kiekviena rinkimų apygarda
turi daugiau nei 1 rinkimų apylinkę.
Tai reiškia, kad rinkėjas
gali eiti balsuoti
į bet kurią rinkimų apylinkę,
kuri yra rinkėjo rinkimų apygardoje.
Pavyzdžiui,
jeigu rinkimų apygardoje 
yra kelios mokyklos,
į kurias galima eiti balsuoti,
rinkėjas gali eiti balsuoti
į bet kurią mokyklą jo apygardoje.

Jei 2024 metų spalio 13 dieną
balsavimo metu
kandidatas į Seimo narius 
nebus išrinktas,
bus organizuojamas
pakartotinis balsavimas.
Tai reiškia, kad reikės dar kartą
eiti balsuoti.

Pakartotinis balsavimas vyks
po 2 savaičių.
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Pakartotinis balsavimas vyks
2024 metų spalio 27 dieną
nuo 7 iki 20 valandos.
Pakartotinio balsavimo metu
rinkėjai gauna 1 biuletenį.
Seimo nariu išrenkamas
daugiausia rinkėjų balsų
surinkęs kandidatas.

SVARBU!
Kai eisite balsuoti,
su savimi Jums reikės turėti
savo asmens dokumentą. 	
Asmens dokumentas gali būti: 
  • pasas,
  • asmens tapatybės kortelė,
  • kiti dokumentai, 
    kuriuose yra Jūsų nuotrauka ir 
    asmens kodas,
    pavyzdžiui,
    vairuotojo pažymėjimas.
    Asmens kodas yra numeris 
    iš 11 skaičių. 
    Kiekvieno rinkėjo asmens kodas
    yra skirtingas. 
    Asmens kodas yra parašytas
    Jūsų dokumente.

P A S A S
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Kai ateisite į vietą,
kurioje balsuosite, 
Jūs turėsite parodyti
savo asmens dokumentą.

2 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas iš anksto
savivaldybės pastate

Jeigu rinkėjas negali balsuoti
tą sekmadienį,
kai vyksta rinkimai, 
jis turi teisę balsuoti anksčiau.
Tada rinkėjas gali balsuoti 
savivaldybės pastate.
Arba rinkėjas gali balsuoti
kitoje vietoje, 
kurią parenka savivaldybė. 

Balsavimas iš anksto vyks 
kiekvienos Lietuvos savivaldybės 
pastatuose. 
Savivaldybė yra 
Lietuvos teritorijos dalis.
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Lietuvoje yra 60 savivaldybių. 
Savivaldybės pastatas yra namas, 
kuriame dirba tos savivaldybės meras. 
Meras yra savivaldybės vadovas. 

Balsuoti iš anksto
savivaldybės pastatuose bus galima: 
  • spalio 8 dieną
     o   nuo 7 valandos ryto iki 
     o   20 valandos vakaro, 
  • spalio 9 dieną 
     o   nuo 7 valandos ryto iki 
     o   20 valandos vakaro,
  • spalio 10 dieną 
     o   nuo 7 valandos ryto iki 
     o   20 valandos vakaro.

Pakartotinis balsavimas 
savivaldybės pastatuose vyks:
  • spalio 22 dieną
     o   nuo 7 valandos ryto iki 
     o   20 valandos vakaro,
  • spalio 23 dieną
     o   nuo 7 valandos ryto iki 
     o   20 valandos vakaro,

P A T K P Š S

1 2 3 4 5 6 

7 8  9   10    11 12 13

14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27

28 29 30 31

Spalis 2024

P A T K P Š S

1 2 3 4 5 6 

7 8  9   10    11 12 13

14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27

28 29 30 31

Spalis 2024
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  • spalio 24 dieną
     o   nuo 7 valandos ryto iki 
     o   20 valandos vakaro.

SVARBU!
Kai eisite balsuoti,
su savimi Jums reikės turėti
savo asmens dokumentą. 	
Asmens dokumentas gali būti: 
  • pasas,
  • asmens tapatybės kortelė,
  • kiti dokumentai, 
    kuriuose yra Jūsų nuotrauka ir 
    asmens kodas,
    pavyzdžiui,
    vairuotojo pažymėjimas.
    Asmens kodas yra numeris 
    iš 11 skaičių. 
    Kiekvieno rinkėjo asmens kodas
    yra skirtingas. 
    Asmens kodas yra parašytas
    Jūsų dokumente.

Kai ateisite į vietą,
kurioje balsuosite, 
Jūs turėsite parodyti
savo asmens dokumentą.

P A S A S
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3 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas specialiuose punktuose

Specialūs punktai yra vietos, 
kuriose galima balsuoti.

Specialūs punktai yra
įvairiose įstaigose.
Balsuoti specialiuose punktuose gali:
  • rinkėjai, kurie yra
    sveikatos priežiūros įstaigose,
    pavyzdžiui, ligoninėse.
  • rinkėjai, kurie gyvena
    socialinės rūpybos  
    ar globos įstaigose.
    Tai tokios įstaigos,
    kuriose gyvena žmonės,
    kuriems reikia pagalbos
    pasirūpinant savimi,
    pavyzdžiui, globos namai.
  • rinkėjai, kurie tarnauja
    arba dirba kariuomenėje. 
    Kariuomenėje dirba žmonės,
    kurie gina ir saugo Lietuvą ir
    jos žmones. 
  • rinkėjai, kurie atlieka
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     valstybės tarnybą
     ar tarnybą misijose.
     Misija yra laikinas ir 
     labai atsakingas darbas
     užsienyje.
  • rinkėjai, kurie atlieka arešto
    ar laisvės atėmimo bausmę.
    Taip pat rinkėjai, kurie yra
    areštinėse
    arba tardymo izoliatoriuose.
    Areštas yra trumpas
    asmens laisvės apribojimas.
    Laisvė apribojama,
    kai asmuo pažeidžia 
    Lietuvos įstatymus.
    Areštinė ir tardymo izoliatorius 
    yra specialios vietos.
    Jose būna asmenys, 
    kurie pažeidė
    Lietuvos Respublikos įstatymus.

Į specialius balsavimo punktus 
atvažiuoja 
2 ar daugiau rinkimų komisijų narių. 
Jie organizuoja balsavimą. 
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Rinkimų komisijų nariams yra 
draudžiama balsuoti už rinkėją. 
Rinkėjas balsuoja pats
ir slaptai. 

Jeigu rinkėjas turi negalią, 
jis gali paprašyti kito asmens 
pagalbos. 

Tada:
   • asmuo, kuris padeda rinkėjui,
     užpildo biuletenį rinkėjui matant.
   • asmuo, kuris padeda rinkėjui, 
     saugo balsavimo paslaptį. 
     Tai reiškia, kad jis niekam nesako, 
      už ką rinkėjas balsavo.
 
Seimo rinkimuose
balsavimas specialiuose punktuose 
vyks įstaigų darbo valandomis: 
  • spalio 9 dieną,  
  • spalio 10 dieną, 
  • spalio 11 dieną. 

P A T K P Š S

1 2 3 4 5 6 

7 8  9   10    11 12 13

14 15 16 17 18 19 20

21 22 23 24 25 26 27

28 29 30 31

Spalis 2024
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Pakartotinio balsavimo metu
balsavimas specialiuose punktuose
vyks įstaigų darbo valandomis:
  • spalio 23 dieną;
  • spalio 24 dieną;
  • spalio 25 dieną.

SVARBU!
Kai eisite balsuoti,
su savimi Jums reikės turėti
savo asmens dokumentą. 	

Asmens dokumentas gali būti: 
  • pasas,
  • asmens tapatybės kortelė,
  • kiti dokumentai, 
    kuriuose yra Jūsų nuotrauka ir 
    asmens kodas,
    pavyzdžiui,
    vairuotojo pažymėjimas.
    Asmens kodas yra numeris 
    iš 11 skaičių. 
    Kiekvieno rinkėjo asmens kodas
    yra skirtingas. 
    Asmens kodas yra parašytas
    Jūsų dokumente.

P A S A S
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Kai ateisite į vietą,
kurioje balsuosite, 
Jūs turėsite parodyti
savo asmens dokumentą.

4 BALSAVIMO BŪDAS
Balsavimas namuose

Balsuoti namuose gali: 
  • rinkėjai, kurie turi negalią. 
    
    Kai žmogus turi negalią, 
    jam gali būti sunku 
    atlikti tam tikrus veiksmus,
    pavyzdžiui, išeiti iš namų.
  • artimieji, kurie slaugo 
    ar prižiūri žmones su negalia
    namuose. 
    Kai žmogus prižiūri
    kitą žmogų su negalia,
    jam gali būti sunku, pavyzdžiui,
    išeiti iš namų.
  • rinkėjai, kurie serga ir
    šiuo metu negali dirbti. 
  • rinkėjai, kurie yra vyresni nei 
     70 metų. 
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Tokiems rinkėjams
rinkimų komisijos nariai 
pranešimą apie rinkimus
atneša į namus. 

Tuo pat metu paklausia, 
ar rinkėjas nori balsuoti namuose. 
Rinkėjas gali pasakyti, 
kad nori balsuoti namuose. 

Tada rinkimų komisijos narys
turi paduoti rinkėjui prašymą 
balsuoti namuose. 
Rinkėjas turi užpildyti prašymą 
ir paduoti rinkimų komisijos nariui. 
Tik tada pas rinkėją į namus 
atvyks komisijos nariai. 
Jei turite teisę balsuoti namuose 
ir norite pateikti prašymą, galite: 
  • paskambinti telefono numeriu.
    Telefono numeris yra 1855.
  • užeiti į interneto svetainę
    www.rinkejopuslapis.lt
  • parašyti elektroninį laišką.
    Elektroninio pašto adresas
    rinkim@vrk.lt 

PRANEŠIMAS APIE RINKIMUS

1855
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Jeigu rinkėjas nori balsuoti namuose,
prašymą reikia pateikti 
iki 2024 metų spalio 9 dienos.

Rinkimų komisijų nariai 
atvyksta pas rinkėją tada,
kai vyksta balsavimas. 
Jie atneša balsavimo biuletenius. 

Kai rinkėjas užpildo biuletenius, 
rinkimų komisijos nariai
pasiima juos su savimi. 
 
Seimo rinkimuose
balsavimas namuose vyks: 
  • spalio 11 dieną, 
    o   nuo 8 valandos ryto iki 
    o   20 valandos vakaro;
  • spalio 12 dieną, 
    o   nuo 8 valandos ryto iki
    o   20 valandos vakaro.

Pakartotinis balsavimas
namuose vyks: 
  • spalio 25 dieną, 
    o   nuo 8 valandos ryto iki 
    o   20 valandos vakaro;
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  • spalio 26 dieną, 
    o   nuo 8 valandos ryto iki
    o   20 valandos vakaro.

SVARBU!
Kai eisite balsuoti,
su savimi Jums reikės turėti
savo asmens dokumentą. 	

Asmens dokumentas gali būti: 
  • pasas,
  • asmens tapatybės kortelė,
  • kiti dokumentai, 
    kuriuose yra Jūsų nuotrauka ir 
    asmens kodas,
    pavyzdžiui,
    vairuotojo pažymėjimas.
    Asmens kodas yra numeris 
    iš 11 skaičių. 
    Kiekvieno rinkėjo asmens kodas
    yra skirtingas. 
    Asmens kodas yra parašytas
    Jūsų dokumente.

Kai ateisite į vietą,
kurioje balsuosite, 
Jūs turėsite parodyti
savo asmens dokumentą.

P A S A S
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BALSAVIMAS UŽSIENYJE 

Jeigu asmuo gyvena užsienyje,
bet yra Lietuvos pilietis,
jis irgi gali balsuoti 
Seimo rinkimuose.

Seimas yra valstybės įstaiga.
Seime:
  • vyksta diskusijos
    Lietuvai svarbiais klausimais.
  • priimami Lietuvai svarbūs
    sprendimai ir įstatymai.

Jeigu asmuo nori balsuoti,
bet jis gyvena užsienyje,
jis turi užsiregistruoti.
Užsiregistruoti galima internetu
www.rinkejopuslapis.lt 

Jeigu asmuo gyvena užsienyje,
jis gali balsuoti:
1.  paštu arba
2. atvykti į Lietuvos ambasadą 
    ar konsulinę įstaigą.
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    Ambasada ar konsulinė įstaiga yra 
    valstybės atstovybė užsienyje.
    Įstaigoje dirba žmonės. 
    Jie dirba kitoje šalyje
    ir atstovauja Lietuvai.
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VIENMANDATĖS RINKIMŲ APYGARDOS 
BIULETENIO PAVYZDYS
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VIENMANDATĖS RINKIMŲ APYGARDOS 
BIULETENIO PILDYMAS

Biuletenis yra rinkimų dokumentas. 
Biuletenis yra duodamas rinkėjui, 
kai reikia balsuoti. 
Kaip atrodo biuleteniai, nusprendžia
Vyriausioji rinkimų komisija. 
Vyriausioji rinkimų komisija 
organizuoja ir vykdo rinkimus 
Lietuvoje. 
Kiekvienuose rinkimuose 
biuleteniai yra skirtingi. 

Kai eisite balsuoti:
  • Biuletenyje bus parašytas
    kandidatų į Seimo narius sąrašas.
  • Biuletenyje kandidatai į 
    Seimo narius bus
    surašyti abėcėlės tvarka.
  • Iš sąrašo pasirinkite 1 kandidatą,
    už kurį norite balsuoti.
  • Pažymėkite pasirinktą
    1 kandidatą.
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  • Pasitikrinkite, ar biuletenį užpildėte, 
    taip, kaip norėjote.

Netyčia sugadinote biuletenį? 
Nieko baisaus. 
Jeigu sugadinote biuletenį,
Jūs turite teisę gauti naują: 
  • pasakykite rinkimų komisijos nariui, 
    kad sugadinote biuletenį,
  • paprašykite naujo biuletenio,
  • biuletenį, kuris yra sugadintas,
    atiduokite rinkimų komisijos nariui, 
  • naują biuletenį užpildykite taip, 
    kaip norėjote.  
 
Kai užpildysite biuletenį,
jį perlenkite ir
įmeskite į balsadėžę.
Balsadėžė yra dėžė, 
į kurią dedami 
visi rinkėjų balsai.
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DAUGIAMANDATĖS RINKIMŲ APYGARDOS 
BIULETENIO PAVYZDYS
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DAUGIAMANDATĖS RINKIMŲ APYGARDOS 
BIULETENIO PILDYMAS

Biuletenis yra rinkimų dokumentas. 
Biuletenis yra duodamas rinkėjui, 
kai reikia balsuoti. 
Kaip atrodo biuleteniai, nusprendžia
Vyriausioji rinkimų komisija. 
Vyriausioji rinkimų komisija 
organizuoja ir vykdo rinkimus 
Lietuvoje. 
Kiekvienuose rinkimuose 
biuleteniai yra skirtingi. 

Kai eisite balsuoti:
  • Biuletenyje bus parašytas
    politinių partijų
    ar koalicijų sąrašas,
    kurios dalyvaus 
    Seimo rinkimuose.
Politinių partijų yra daug. 
Vienoje politinėje partijoje 
būna žmonės, kurie:
  • tiki panašiomis vertybėmis,
  • nori priimti svarbius sprendimus
    politikoje.
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    Politinės partijos dirba
    Lietuvos žmonėms. 
    Koalicija yra politinių partijų
    sąjunga.

  • Kiekviena politinė partija
    ar koalicija biuletenyje
    turės savo numerį. 
  • Iš sąrašo Jums reikės pasirinkti
    1 politinę partiją ar koaliciją,
    už kurią norėsite balsuoti.
  • Tada jums reikės pažymėti 
     1 politinę partiją ar koaliciją,
     už kurią norėsite balsuoti.
  • Pasitikrinkite, ar pažymėjote, 
    kaip norėjote.
  • Biuletenio apačioje yra 5 langeliai. 
    Juose galite įrašyti 5 kandidatus
    iš politinės partijos ar koalicijos,
    kurią pasirinkote.
  • Nėra svarbu, kokia eile surašysite 
    pasirinktus kandidatus.
    Tačiau tie kandidatai,
    kuriuos įrašysite į langelius,
    iš Jūsų gaus 1 balsą.

KANDIDATĖKANDIDATAS
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  • Nebūtina  įrašyti visus 5 numerius.
  • Pasitikrinkite,
    ar biuletenį užpildėte,
    taip, kaip norėjote.

Netyčia sugadinote biuletenį? 
Nieko baisaus. 

Jeigu sugadinote biuletenį,
Jūs turite teisę gauti naują: 
  • pasakykite rinkimų komisijos nariui, 
    kad sugadinote biuletenį,
  • paprašykite naujo biuletenio,
  • biuletenį, kuris yra sugadintas,
    atiduokite rinkimų komisijos nariui, 
  • naują biuletenį užpildykite taip, 
    kaip norėjote.  
 
Užpildytą biuletenį perlenkite ir
įmeskite į balsadėžę.
Balsadėžė yra dėžė, 
į kurią dedami 
visi rinkėjų balsai.
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RINKĖJŲ PAPIRKIMAS 

Jeigu kažkas bando įtikinti rinkėją,
kad jis turi balsuoti
už vieną iš kandidatų,
tai reiškia, kad jis bando
rinkėją papirkti.
Tai yra vadinama rinkėjų papirkimu.
Pavyzdžiui, kažkas duoda rinkėjui 
pinigų ir
prašo jo balsuoti
už vieną iš kandidatų. 
Jeigu rinkėjas, pavyzdžiui,
sutinka paimti pinigus 
ir balsuoti už kandidatą,
tai reiškia, kad jis sutinka
būti papirktas.

Rinkėjų papirkimas yra 
draudžiamas.  
Tai reiškia, kad negalima
papirkinėti rinkėjų.
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SVARBU! 
Jus bando papirkti, jeigu jums siūlo: 
  • pinigus, 
  • buities reikmenis,
  • atlikti darbus,
  • suteikti paslaugų,
  • bilietus į koncertus,
  • bilietus į kultūrinius renginius,
    pavyzdžiui, į spektaklius,
  • ir kita. 

Rinkėjų papirkimu nelaikoma: 
  • politinės organizacijos ar 
    kandidato veiklos programa,
    kurioje yra parašyta,
    ką kandidatas veiks, 
    jeigu taps Seimo nariu,
  • rinkimų programa,
  • biografija.
    Biografija yra
    gyvenimo aprašymas,
    kuriame yra parašyta, 
    ką kandidatas veikė anksčiau.
  • kiti informaciniai leidiniai, 
  • kalendoriai,
  • atvirukai,
  • lipdukai. 
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Kandidatai gali dalinti 
spausdintą medžiagą rinkėjams. 
Ši informacija yra politinė reklama. 
 
Politinė reklama turi būti 
pažymėta pagal taisykles. 
Pavyzdžiui, reklamoje
turi būti parašyta: 
„Politinė reklama, parengta kandidato 
ir apmokėta kandidato lėšomis“. 
Šis užrašas turi būti parašytas 
juoduose rėmeliuose. 
 
Politinė reklama taip žymima, 
kad rinkėjui būtų aiškiau suprasti, 
kad tai yra informacija,
kuri yra susijusi su rinkimais. 
 
Kam pranešti, jei Jus bando papirkti? 

Jeigu jus bando papirkti, jūs turite 
apie tai pranešti.
Yra keli būdai, kaip tai galima 
padaryti. 
Toliau išvardinsime juos. 

NAUJIENOS
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Jei Jus bando papirkti, Jūs galite: 
  • paskambinti bendruoju pagalbos 
    telefono numeriu 112,
  • paskambinti
    Vyriausiajai rinkimų komisijai 
    telefono numeriu 1855,
  • parašyti elektroninį laišką 
    Vyriausiajai rinkimų komisijai.
    Vyriausiosios rinkimų komisijos
    elektroninis paštas yra
    rinkim@vrk.lt 
 
Kas gresia už rinkėjų papirkimą? 
 
Jeigu kažkas bando papirkti rinkėjus,
jam gali skirti baudą. 
Baudą teks sumokėti:
  • jeigu balsuosite,
    kai jus kažkas papirks,
  • jeigu papirksite kitus rinkėjus. 
    Baudos dydis gali būti
    nuo 300 iki 560 eurų.

12

1855
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LABAI SVARBI INFORMACIJA
APIE RINKIMUS

Balsavimas Seimo rinkimuose 
vyks rinkimų apylinkėse 
2024 metų spalio 13 dieną: 
  • nuo 7 valandos ryto
  • iki 20 valandos vakaro.

Jei turite klausimų, 
skambinkite trumpuoju 
Vyriausiosios rinkimų komisijos 
telefono numeriu 1855.

Šiuo numeriu nuo rugsėjo 19 dienos
galite skambinti kasdien: 
  • nuo 7 valandos ryto
    iki 20 valandos vakaro.
    Jeigu norite paskambinti 
    trumpuoju telefono numeriu 1855,
    tai padaryti galite tik iš 
    Lietuvoje veikiančių
    operatorių tinklų.
    Operatorių tinklai yra
    mobilusis ryšys. 

12

1855
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Jeigu turite mobilųjį ryšį, 
reiškia galite kalbėti telefonu.
Šis skambutis, kai kuriems 
telefono ryšio vartotojams
gali būti mokamas.

Naujausią informaciją apie rinkimus 
galite rasti 
Vyriausiosios rinkimų komisijos 
svetainėje.
Svetainė yra www.vrk.lt.
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Politinių partijų ar koalicijų programos

Seimo rinkimuose dalyvauja:

1.   Tautos ir teisingumo sąjunga (centristai, tautininkai)
2.   Nacionalinis susivienijimas
3.   Lietuvos socialdemokratų partija
4.   Lietuvos žaliųjų partija
5.   Lietuvos liaudies partija
6.   Lietuvos regionų partija
8.   Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga
9.   Taikos koalicija (Darbo partija, 
       Lietuvos krikščioniškosios demokratijos partija,
       Žemaičių partija)
10.  Partija „Laisvė ir teisingumas“
11.   Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“
12.  Politinė partija „Nemuno aušra“
13.  Tėvynės sąjunga-Lietuvos krikščionys demokratai
14.  Liberalų sąjūdis
16.  Laisvės partija
17.   Lietuvos lenkų rinkimų akcija-
       Krikščioniškų šeimų sąjunga

Vyriausioji rinkimų komisija
už programų turinį neatsako.
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1. Tautos ir teisingumo sąjunga
(centristai, tautininkai)

Kandidatų sąrašas rinkimų programos
lengvai suprantama kalba nepateikė.
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2. Nacionalinis susivienijimas

Kandidatų sąrašas rinkimų programos
lengvai suprantama kalba nepateikė.
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3. Lietuvos socialdemokratų partija

Valstybė, kuri veikia

Kursime socialiai teisingą ir 
saugią Lietuvą, 

kurioje valdžia girdi ir 
tariasi su šalies piliečiais

Valstybė teiks pagalbą, 
kad būtų lengviau kurti šeimą ir 
auginti vaikus, 
lankyti įvairius renginius. 

Remsime studentus ir 
jaunas šeimas,
kad jie turėtų kur gyventi.

Užtikrinsime visų žmonių saugumą. 
Remsime Ukrainos narystę 
Europos Sąjungoje ir NATO.

Pensininkai gaus didesnes pensijas.

Kursime orias ir saugias darbo vietas.



53

Šildymo ir elektros kainos nebus didinamos.

Mokesčiai bus aiškūs, 
skaidrūs, socialiai teisingi.

Daugiau pinigų bus skirta 
kelių ir tiltų remontui, 
žvyrkeliai bus išasfaltuoti.

Visi žmonės galės gauti gerą gydymą.

Gydytojai ir slaugytojai gaus 
didesnius atlyginimus.

Stabdysime švietimo reformas ir 
mokyklų uždarymą regionuose.

Remsime smulkius, vidutinius ir 
jaunus ūkininkus.

Puoselėsime miškus ir 
švarią aplinką.
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4. Lietuvos žaliųjų partija

Įkvėpkime šviežio oro!

Mūsų partijos nariai ir rinkėjai yra vadinami žaliaisiais.

Mes saugome gamtą ir giname žmones.

Balsuokite už mūsų komandą. 

Mūsų komandoje yra jauni, drąsus ir aktyvūs žmonės.

Mes esame specialistai ir žinome,
kokių pokyčių reikia Lietuvoje. 

Mums yra svarbūs šie dalykai:

  1. Taršos stabdymas

Tarša yra medžiagos, kurios kenkia gamtai.
Reikia uždrausti naudoti naftą, nes ji kenkia gamtai.
Reikia saugoti:
  • miškus
  • pievas 
  • pelkes 
  • upes
  • gyvūnus
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  2. Žmonių lygybė

Visi žmonės turi gauti vienodą pagalbą ir
būti gerbiami.

Mokėti didelius mokesčius turi:
  -  labai turtingi žmonės
  -  gamtą teršiančios įmonės

Pinigų neturintiems žmonėms mokesčiai turi būti maži.

  3. Sveikata

Daržovės, vaisiai, košės
turi būti auginami švariai ir kainuoti pigiai. 

Apsilankymo pas gydytoją turime sulaukti greičiau.

  4. Saugumas

Ukrainoje vyksta karas.
Mes turime padėti jį laimėti.
Turime apsaugoti Lietuvą nuo priešų.

Jei Jums svarbūs šie išvardinti dalykai, 
balsuokite už mus ir pažymėkite numerį 4.



56

5. Lietuvos liaudies partija

Kandidatų sąrašas rinkimų programos
lengvai suprantama kalba nepateikė.
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6. Lietuvos regionų partija

Regionų partija yra tvirtas pasirinkimas!
 

Gerbiami rinkėjai!
Esame kaip ir Jūs.
Esame drąsių žmonių partija.
Mes nepatenkinti, kaip dirba valdžia.
Labai daug problemų nėra sprendžiamos. 
Pas gydytojus eilės.
Per daug skirtumų tarp Lietuvos miestų.
Per daug skirtumų tarp Lietuvos žmonių.
Mes svajojame gyventi taikioje šalyje.
Šalyje turi būti teisybė.
Bet pas mus žmonės yra supriešinti.
Nesutinkame taip gyventi.
Lietuva turi būti valdoma apgalvotai ir atsakingai.
 

Mūsų tikslai yra:
  ✓  siekti santarvės ir doros šeimoje,
  ✓  remti bei ginti šeimą,
  ✓  išauginusiems daugiau vaikų – didesnė pensija,
  ✓  puoselėti meilę Lietuvai,
  ✓  vienybė ir santaika tarp žmonių,
  ✓  sieksime taikos Lietuvai,
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  ✓  stiprinsime šalies gynybą,
  ✓  veiksime bendrai su mums 
      draugiškomis valstybėmis.
 
Mūsų priešas yra neteisybė!
Mes prieš pyktį tarp žmonių!
Mūsų numeris biuletenyje yra 6.
Balsuokite už Regionų partiją!
Balsuodami Jūs balsuojate už save!
Mes pasirengę dirbti Jūsų labui!
Kviečiame balsuoti už mus!
Duodame garbės pažadą.
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8. Lietuvos valstiečių ir žaliųjų sąjunga

Tau. Šeimai. Lietuvai!  

Tauta  ir piliečiai yra valstybės pagrindas. 

Jei tautos neliks, iškils pavojus valstybei.

Mums rūpi tradicinė šeima. 

Didinsime vaiko pinigus. 

Padėsime šeimoms nusipirkti būstą. 

Daug vaikų auginančios šeimos
mokės mažiau mokesčių. 

Kiekvienas gyventojas turi gauti paslaugas 
kuo arčiau namų. 

Rajonuose išliks poliklinikos, bibliotekos, mokyklos. 

Padėsime žmonėms užsiimti nedideliu verslu. 

Mažinsime skurdą ir nelygybę. 

Saugosime gamtą. 

Remsime žemdirbius. 

Jie turi gauti tokias pačias išmokas,
kaip visi žemdirbiai Europoje.

Atpiginsime maisto produktus.
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Valstybė skaidriai skirstys pinigus visiems regionams:
  • ties kelius, 
  • statys tiltus, 
  • statys mokyklas.

Įsteigsime valstybinį banką. 

Elektros ir dujų tiekimas bus valstybės rankose. 

Stiprinsime krašto gynybą ir saugumą. 

Karo atveju gyventojais bus pasirūpinta.

Mūsų tėvynė yra mūsų atsakomybė!
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9. Taikos koalicija (Darbo partija, 
Lietuvos krikščioniškosios demokratijos partija,

Žemaičių partija)

Su mumis bus taika!
Mums svarbiausia, kad Lietuvoje žmonėms būtų gera. 
Dėl to mes įsipareigojame Jums:
   • Padaryti, kad visi žmonės galėtų sakyti,
     ką iš tikrųjų galvoja. 
   • LRT paversti teisingas žinias rodančia televizija. 
   • Išmokėti vienkartinę išmoką pensininkams. 
   • Padidinti pensijas. 
   • Stiprinti šeimos vertybes. 
     Vertybės yra tai, kas mums brangu ir svarbu. 
   • Mažinti mokesčius šeimoms su vaikais.
     Mokesčiai yra tai, ką sumokame valstybei
     nuo savo atlyginimo. 
   • Padaryti, kad visi sergantys žmonės
      laiku patektų pas gydytojus.
   • Apsaugoti nuo prievartinių medicininių procedūrų.
     Medicininės procedūros yra skiepai,
     operacijos ir kiti gydytojų daromi dalykai.
   • Mažinti didelius bankų mokesčius.
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   • Padidinti pedagogų atlyginimus. 
     Pedagogas yra žmogus, kuris moko vaikus.
   • Padaryti, kad kaimuose būtų gera gyventi. 
   • Padėti Lietuvos ūkininkams gauti
     teisingas tiesiogines išmokas. 
     Tiesioginės išmokos yra pinigai,
     kuriuos gauna ūkininkai.
   • Siekti, kad tiems, kas sodina miškus,
     būtų mokami pinigai. 
   • Sumažinti elektros kainas.
   • Taiką. 



63

10. Partija „Laisvė ir teisingumas“

Už Lietuvą be baimės!

Partija „Laisvė ir teisingumas“ siekia suvienyti Lietuvą 
ir kurti geresnį gyvenimą visiems žmonėms. 

Mes norime, kad kiekvienas jaustųsi
saugus ir laimingas.

Mums svarbu jūsų:
   • sveikata, 
   • švari aplinka, 
   • gera mokykla 
   • ir saugi Lietuva.

Mes palaikome žmones, kurie nori laisvės ir teisių. 

Mums svarbu, kad visi būtų lygūs 
ir turėtų galimybę laisvai reikšti savo nuomonę. 

Mes gerbiame įvairių tautybių žmones, 
kurie gyvena Lietuvoje, 
ir vertiname jų indėlį į mūsų šalies kultūrą.

Mūsų programa yra Lietuvos apsaugojimo programa!

Mes klausome žmonių ir turime aiškų planą,
kaip dirbti. 

Mes kalbame atvirai ir drąsiai.
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Mūsų svarbiausi tikslai:

   • Lietuvos saugumas.
     Stiprinsime kariuomenę ir bendradarbiausime
     su NATO bei Europos Sąjunga, 
     kad Lietuva būtų saugi.

   • Gyventojų pajamos. 
     Sieksime, kad žmonės uždirbtų daugiau pinigų. 

     Padėsime tiems, kurie dirba savarankiškai. 

     Kovosime su didėjančiomis
     komunalinių paslaugų kainomis.

   • Rūpestis šeima. 
     Stengsimės, kad būtų daugiau vietų
     darželiuose ir mokyklose, 
     kurios būtų arčiau namų. 

     Taip pat rūpinsimės, kad visi galėtų mokytis.

   • Sveikatos priežiūra. 
      Sieksime, kad sveikatos priežiūros sistema
      būtų efektyvi, 
     kad nereikėtų ilgai laukti gydymo ar konsultacijų. 

     Sieksime, kad žmonės gautų gerą gydymą,
     svarbiausi yra pacientai ir medikai.
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   • Kova su biurokratija:
     Sieksime mažinti biurokratiją ir
     užtikrinti, kad valstybės pinigai
     būtų naudojami atsakingai.

Ekonomikos stiprinimas:

   • Sieksime stiprinti Lietuvos gynybą
     nekeliant žmonėms mokesčių, 
     sieksime, kad žmonių gerovė ir pajamos augtų.

   • Įmonės, kurios investuoja pelną,
     nemokės mokesčių nuo šių reinvesticijų.

   • Minimalus mėnesinis atlyginimas turi sudaryti
     pusę vidutinio atlyginimo Lietuvoje.
     Pavyzdžiui, jei vidutinis atlyginimas yra 2000 eurų,
     minimalus atlyginimas turi būti 1000 eurų.

   • Vidutinė senatvės pensija turi siekti 1000 eurų.

   • Mes atstovaujame savarankiškai dirbantiems
     žmonėms ir rūpinamės vyresnio amžiaus žmonėmis.

   • Sukursime ilgalaikio būsto nuomos fondą
      jaunoms šeimoms.

Kiekvienas žmogus turi jaustis saugus savo šalyje.
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11. Demokratų sąjunga „Vardan Lietuvos“

Mūsų pagrindinis tikslas yra saugi Lietuva, 
kurioje gerbiami ir vertinami visi.
Mūsų darbai vardan Lietuvos:
  -  Dėmesys šeimoms, vienišiems asmenims ir
     žmonėms su negalia.
  -  Trumpesnės eilės pas gydytojus.
  -  Dažnas ir patogus viešasis transportas
     į toli esančius rajonus.
  -  Vaistai pigesni negu dabar.
  -  Didesnės pensijos.
  -  Nemokami būreliai vaikams. 
     Pavyzdžiui, šokių būrelis.
  -  Visų vaikų nemokamas maitinimas mokyklose.
  -  Saugus gyvenimas Lietuvoje.
  -  Kultūrinė taika vietoj dabartinio susipriešinimo. 
  -  Mažiau patyčių ir smurto.
  -  Dėmesys tautinėms mažumoms, 
     pavyzdžiui, pagalba susirasti darbą. 
  -  Visų tarnybų pagalba laiku.
  -  Bausime tuos, kurie duos ar ims kyšį.
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  -  Orus atlyginimas visiems, kas mus ir mūsų vaikus
     moko, gelbsti ir saugo.
  -  Dėmesys žemės ūkiui, galimybėms Lietuvoje
     auginti bei pagaminti sveiką maistą.
  -  Švari gamta, saugomi miškai.
  -  Dėmesys kultūrai ir Lietuvos istorijai.
  -  Teisingi mokesčiai: didesni – turtingiems,
     maži – mažiausiai uždirbantiems.
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12.  Politinė partija „Nemuno aušra“

Siekiame, kad Lietuvoje gyventi būtų kuo geriau:  
 
   • sudarysime galimybę daugiau šeimų įsigyti
     pirmuosius namus;
   • šeimos su trimis ar daugiau vaikų
     mokės mažiau mokesčių;
   • valstybė neims mokesčių nuo minimalios algos; 
   • dvejus metus bus nedidinami mokesčiai;
   • bus įsteigtas valstybinis bankas;
   • valstybė daugiau kontroliuos energetikos įmones
      ir elektros energijos kainas; 
   • bus sustabdytas mokyklų ir ligoninių uždarymas;
   • sustos plyni miškų kirtimai;
   • Lenkijos pavyzdžiu bus įkurtas kelių fondas;
   • valstybė rems verslo plėtrą regionuose;
   • bus senjorų kultūros pasai, 
     kurie leis jiems lankyti nemokamus kultūros renginius;
   • bus sumažintas žmonių skaičius, 
     reikalingas referendumui inicijuoti;
   • bus išviešinti sąrašai žmonių, 
     kurie bendradarbiavo su sovietų sąjungos 
     specialiosiomis tarnybomis.
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     Sovietų sąjungos specialiosios tarnybos
     vadinosi KGB.
   • bus užtikrinta politikų asmeninė atsakomybė;
   • bus įteisinti tarėjai, kurie bus paprasti žmonės, 
     priimantys sprendimus kartu su teisėjais.
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13.  Tėvynės sąjunga-
Lietuvos krikščionys demokratai

Mūsų programos Lietuvai pavadinimas yra
„Ginti ir auginti“

Mūsų tikslai ir pasiūlymai Lietuvai:
1. Reikia ginti, kas sukurta: sustiprinsime
    Lietuvos gynybą ir taip
    apsaugosime mūsų Tėvynę nuo Rusijos. 
2. Reikia auginti pažangią Lietuvą: 
    • ugdysime išsilavinusius ir atsakingus piliečius,
    • kursime naujoviškas ekonomines veiklas.
3. Reikia sąžiningai paskirstyti surinktus mokesčius,
    nes tada:

✓  bus geresnė ekonomika,
✓  bus didesnės pensijos, 
✓  bus geresnės sveikatos paslaugos, pavyzdžiui,
    bus naujesnės ligoninės.

4. Reikia rūpintis ateitimi. 
    Mokyklas ir darželius padarysime geresnius.  
    Valstybę valdysime skaidriai ir protingai.
5. Reikia didžiuotis ir džiaugtis Lietuva. 
    Turime istoriją, kuria galime didžiuotis. 
    Ja remdamiesi ugdysime žmones, 
    kurie supranta laisvę ir myli savo šalį. 
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14. Liberalų sąjūdis

Telkti, veikti, netrukdyti 

Liberalų sąjūdis yra nuosekli, patikima,
vienijanti politinė partija. 

Liberalų sąjūdžio bendruomenė suteikia
laisvę ir galimybių. 

Mes nenurodinėjame, kaip gyventi.

Vienijame veiklius, kūrybingus žmones. 

Mes sprendžiame problemas. 

   • Valstybei sekasi gerai, kai žmonės ir
      verslas gali be suvaržymų daryti savo veiklą. 

   • Kad Lietuva būtų apsaugota, reikia skirti pinigų.
     Suplanuoti, kokia Lietuvos gynyba bus ateityje. 

   • Mokslui mokyklose, universitetuose reikia tvarkos.
     Norime, kad moksleiviai ir mokytojai jaustųsi gerai. 

   • Šiuo metu Lietuvoje yra blogi keliai,
     todėl sunku keliauti.
     Skirsime daugiau pinigų, kad būtų sutvarkyti keliai. 

   • Liberalų sąjūdis siekia: 
      ✓  lyčių lygybės, kad moterys ir vyrai turėtų
          tokias pačias teises,
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      ✓  kad žmonės nepatirtų smurto, 

      ✓  priimti tautines mažumas,

      ✓  kad būtų gerbiamos visos poros, 

      ✓  kad tinkamą dėmesį gautų vaikai ir
          suaugusieji su negalia,

      ✓  kad būtų žodžio, religijos laisvė.
          Žmonės nebijotų pasakyti kokių nors dalykų ir
          galėtų išpažinti savo tikėjimą.
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16. Laisvės partija

Turime padaryti daug darbų

Laisvės partija iki šiol kūrė
drąsią ir šiuolaikišką Lietuvą.

Ir toliau sieksime:
   • padėti žmonėms, kurie dirba ir kuria;
   • padėti šeimoms įsigyti savo būstą;
   • kad nebūtų eilių pas gydytojus;
   • kad visos paslaugos būtų pasiekiamos 
     telefono programėlėje;
   • kad atsirastų daugiau mokyklų ir darželių.

Lietuvoje bus geros sąlygos kurti verslą.
Bus daugiau galimybių naujovių ieškantiems 
verslininkams.

Kovosime už lygias visų žmonių teises:
   • tos pačios lyties asmenys galės kurti šeimą;
   • sumažės smurto prieš moteris;            	
   • sumažės žmonių su negalia skurdas;
   • daugiau teisių turės tautinės mažumos.



74

Skirsime  daugiau pinigų Lietuvai ginti. 
Remsime Ukrainos kovą už laisvę.
Mokymo įstaigose bus:
   • daugiau naujų technologijų.
     Pavyzdžiui, mokytojai ir mokiniai
     daugiau naudosis kompiuteriais; 
   • mažiau patyčių.

Saugosime Lietuvos gamtą.
Sieksime, kad visi sprendimai būtų paremti mokslu. 
Daugiau dėmesio skirsime tam,
kad visi žmonės geriau jaustųsi
ir laiku gautų reikalingą pagalbą.
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17. Lietuvos lenkų rinkimų akcija-
Krikščioniškų šeimų sąjunga

Mūsų tikslas yra įgyvendinti ir ginti pagrindinius mūsų 
krikščioniškosios kultūros ir civilizacijos idealus: 
   • šeimą, 
   • taiką, 
   • gyvybę, 
   • tiesą, 
   • teisingumą, 
   • orumą, garbę.

LLRA-KŠS pasisako už:
   1. Socialinį teisingumą
   2. Šeimai palankią politiką ir
       paramą pagyvenusiems žmonėms
   3. Taiką Europoje ir pasaulyje
   4. Mūsų vaikų apsaugą nuo žalingos
       gender ideologijos

Sieksime:
  -  Efektyvios šeimų stiprinimo politikos įgyvendinimo
  -  Mokesčių solidarumo principo,
     kad minimali alga būtų neapmokestinama



76

  -  Didesnių senatvės pensijų, 
     kad senyvo amžiaus žmonės ir žmonės su negalia
     gautų 400 eurų, skirtų poilsiui gamtoje
  -  Bankų, didelių prekybos tinklų apmokestinimo ir
     valstybinio banko idėjos įgyvendinimo
  -  Paprastesnio ir efektyvesnio mokesčių surinkimo 
  -  Labiau padėti smulkiems ir vidutiniams verslams
  -  Kad kiekvienas vaikas gautų iki 200 eurų kas mėnesį 
  -  Mažesnio pridėtinės vertės mokesčio maistui
  -  Kad minimali alga būtų bent jau 1500 eurų 
  -  Kad vaistai būtų nemokami asmenims nuo 70 metų
  -  Kad Seime būtų mažiau Seimo narių
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Leidinio tekstą parengė Lietuvos Respublikos vyriausioji rinkimų komisija 
bendradarbiaudama su Lietuvos sutrikusio intelekto žmonių

globos bendrija „Viltis“,
Kareivių g. 2C-1, 08221 Vilnius ir

Asmens su negalia teisių apsaugos agentūra prie
Lietuvos Respublikos socialinės apsaugos ir darbo ministerijos,

Švitrigailos g. 11E, 03228 Vilnius

Leidinio tekstą tikrino Pal. J. Matulaičio socialinio centro,
dienos centro „Atvira bendruomenė“ lankytojai 

J. Matulaičio a. 3, 05111 Vilnius
 

Leidinio iliustracijas parengė Lietuvos Respublikos vyriausioji rinkimų komisija

Išleido Lietuvos Respublikos vyriausioji rinkimų komisija
Gynėjų g. 8, 01109 Vilnius

Spausdino UAB „Lodvila“
www.lodvila.lt
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